

Tag DES LEHRENS UND LERNENS meets summaery

Bauhaus-Universität Weimar



Programm

Veranstaltungsort: Innenhof des Hauptgebäudes, Geschwister-Scholl-Str. 8

14. Juli 2023

13:00-15:00 Uhr

Zielgruppe: Studierende
Sprache: Englisch

Workshop
Fight your existential (climate) crisis:
Transforming sustainability into action

Wie können wir gemeinsam dazu beitragen, Nachhaltigkeit und Klimagerechtigkeit stärker in Studium und Lehre einzubeziehen? Wir diskutieren, welche Themenbereiche und Herausforderungen in das Studium integriert werden und wie Studierende aktiv ihre Curricula mitgestalten können. Wie muss Hochschullehre aussehen, um nachhaltige Zukunft zu gestalten?

Larissa Barth, Ludwig Lorenz

15:00-17:00 Uhr

Zielgruppe: Universitätsmitglieder und Gäste
Sprache: Deutsch

Offenes Treffen und Börse
MITMACH-DING: Wie arbeiten Uni und Region enger zusammen?

Das MITMACH-DING lädt zu einem offenen Treffen ein und sammelt Impulse. Wie kann ein Austausch zwischen Universität und Region gelingen? Welche neuen Projekte könnten entstehen? Was braucht es, um sie schrittweise umzusetzen?

Am 13. und 15. Juli ist das MITMACH-Ding auf dem Campus unterwegs, gleichzeitig werden in der MITMACH-Börse alle Ideen gesammelt, um im Wintersemester gemeinsam aktiv zu werden!

Hannah Kordes und Team MITMACH-DING

17:00-17:30 Uhr

Zielgruppe: Universitätsmitglieder und Gäste
Sprache: Deutsch und Englisch

Lernraum.Bauhaus: Hybride Experimente

Im Projekt „Lernraum.Bauhaus“ wollen wir Chancen und Herausforderungen des hybriden Lehrens und Lernens erkunden, das Potential des kollaborativen Lernens und Arbeitens in realen und virtuellen Lernräumen ausloten sowie herausfinden, wie hybride Lernräume an der Bauhaus-Universität Weimar zukünftig gestaltet und genutzt werden können.

Am Tag des Lehrens und Lernens ist das Lernraum.Bauhaus-Team mit einer kurzen Projektvorstellung vertreten und steht für eventuelle Fragen gerne zur Verfügung. Das „Hybride Lernatelier“ in der Amalienstraße 13 kann während der Öffnungszeiten der summaery besucht werden.

Andreas Wolter, Sophie Foster, Jan Sieber vom Team Lernraum.Bauhaus

15. Juli 2023

13:00-14:00 Uhr

Zielgruppe: Universitätsmitglieder und Gäste
Sprache: Deutsch und Englisch

Lehrpreisvergabe

Am Tag des Lehrens und Lernens findet die feierliche Vergabe der Lehrpreise 2023 statt. Mit den Lehrpreisen werden herausragende Lehrveranstaltungen der vergangenen Semester an der Bauhaus-Universität Weimar ausgezeichnet.

Neben den vier Lehrpreisen der Fakultäten wird ein Preis für studentische Lehre und ein Sonderpreis für Nachhaltigkeit in der Lehre vergeben. Die Lehrpreisvergabe basiert auf Nominierungen durch die Studierenden und wird durch den Studierendenkonvent durchgeführt.

Stuko

14:00-15:00 Uhr

Zielgruppe: Universitätsmitglieder und Gäste
Sprache: Deutsch

Podiumsdiskussion
Nachhaltigkeit und Klimagerechtigkeit als selbstverständliche Teile des Studiums?

Wie kann offene Hochschulbildung Nachhaltigkeitskompetenzen stärken? Wie können wir überfachliche Zukunftskompetenzen vermitteln? Wie kann die Universität dazu beitragen, die SDGs (Sustainable Development Goals) zu erreichen? Diesen Fragen möchten wir uns in der gemeinsamen Diskussion mit Lehrenden, Mitarbeitenden und Studierenden widmen.

Podium: Ulrike Kuch, Jürgen Rösch, Hendrik Sander, Daniela Spiegel, Alexandra Toland und Weitere

Moderation: Laura Weitze

Weitere Informationen und Anmeldung:
www.uni-weimar.de/tl123



Day OF TEACHING AND LEARNING meets summer



Programme

Event location: Courtyard of the main building, Geschwister-Scholl-Str. 8

14th July 2023

1:00-3:00 PM

For all university members
Language: English

Workshop
Fight your existential (climate) crisis:
Transforming sustainability into action

How can we contribute to integrate sustainability and climate justice more strongly into studies and teaching? We will discuss which topics and challenges should be integrated into study programmes and how students can actively participate in designing their curricula. In order to shape a sustainable future, what needs to change in university teaching?

Larissa Barth, Ludwig Lorenz

3:00-5:00 PM

For all university members and guests
Language: German

Open meeting
MITMACH-DING: How do the university and the region work more closely together?

The MITMACH-DING invites you to an open meeting and gathers impulses. How can an exchange between university and region succeed? What new projects could emerge? What does it take to implement them step by step?

On 13 and 15 July, the MITMACH-DING will be on the road on campus, and ideas will be collected in the MITMACH-Börse to become active together in the winter semester!

Hannah Kordes and Team MITMACH-DING

5:00-5:30 PM

For all university members and guests
Language: German and English

Lernraum.Bauhaus: Hybrid Experiments

The project „Lernraum.Bauhaus“ aims to explore the opportunities and challenges of hybrid teaching and learning, to identify the potential of collaborative learning and working in real and virtual learning spaces, and to find out how hybrid learning spaces can be designed and used at Bauhaus-Universität Weimar in the future.

On the Day of Teaching and Learning, the Lernraum.Bauhaus team will give a short presentation of the project and will be happy to answer any questions you may have. The „Hybrid Learning Studio“ in Amalienstraße 13 can be visited during the summer opening hours.

Andreas Wolter, Sophie Foster, Jan Sieber of the team Lernraum.Bauhaus

15th July 2023

1:00-2:00 PM

For all university members and guests
Language: German and English

Teaching Award Ceremony

The ceremonial awarding of the Teaching Awards 2023 will take place on the Day of Teaching and Learning. The teaching awards honour outstanding courses taught in previous semesters at Bauhaus-Universität Weimar.

In addition to the four teaching awards of the faculties, one award for student teaching and one special award for sustainability in teaching will be granted. The teaching awards are based on nominations by the students and are organised by the Student Council.

StuKo

2:00-3:00 PM

For all university members and guests
Language: German

Panel discussion
Sustainability and climate justice as integral parts of the teaching and learning?

How can we enhance sustainability competences? How can we teach interdisciplinary future skills? How can the university contribute to achieving the SDGs (Sustainable Development Goals)? These and other questions will be discussed together with professors, staff members and students.

Panel: Ulrike Kuch, Jürgen Rösch, Hendrik Sander, Daniela Spiegel, Alexandra Toland and others

Moderation: Laura Weitze

*More information and registration:
www.uni-weimar.de/tl23*

